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珠江三角洲有机污染浓度分布图

Organic pollution distribution map of Pearl River Delta

封面图片是中山大学根据自主研发的水质遥感模型，采用TM数据反演的珠江三角洲有机污染分布图，清晰反映了污染浓度达到一个峰值时，有桃亏染
的空间分布情况，并可显示该区域内的大、中型污染源。有机污染是珠江三角洲主要污染类型之一，不仅生活污水、农业养殖和面源农业污染会产生有

机污染，印染、皮革，甚至电镀等重要的污染型工业也会导致严重的有机污染。有机污染物虽成分复杂，却具有相似且鲜明的光谱特征，其污浓度可以

通过COD高锰酸钾指数来表征。本期”水质遥感“专栏着重介绍了水体中重金属的光学参数测量方法及相关研究进展。
The cover image shows organic pollution concentration of Pearl River Delta reflecting by COD potassium permanganate index，which

retfieved according to the self-developed water quality remote sensing model by Sun Yat—sen University using TM data．Organic pollution

is one of the main types of pollution in the Pea rl River Delta The organic pollution will come from not only domestic sewage．farming and

agricultural non—point source pollution，but also polluted industries such as printing and dyeing．1eather,even electroplating．The image

clearly shows the organic pollution distribution over the Pearl River Delta．and can display la rge and medium pollution sources．In this

issue，the spatial column”water quailty remote sensing”focus on reporting optical parameters measurement of heavy metals
in water．
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